
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 24
Staré Hodolany a Bělidla

Č. 4 / 2023 05. 04. 2023 / 17:30 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: akad. soch. Martin Lubič, Iveta Švancarová, Svatopluk Losert, Petr Hloužek, Mgr. Martin
Přerovský, Ing. Miloslav Stankuš, Ing. Dagmar Reichová

Omluveni: Jan Gottwald, Ing. arch. Otto Schneider, Mgr. Jan Grepl, Mgr. Radka Hájková BCBA

Hosté: doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D.
Mgr. Miloslav Palát, ředitel školy ZŠ Řezníčkova
Tomáš Arnošt, zástupce MPO 
Vojtěch Došlík, Roháče z Dubé
Alena a Roman Slámovi, Řezníčkova ulice

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

3.1 Vojtěch Došlík - nevyhovující dopravní situace na ulicích Matěje z Janova a Roháče z Dubé
Občan bydlící na ulici Roháče z Dubé přišel požádat o řešení problematické situace na jeho a přilehlých ulicích,
kde dochází k zácpám a bylo by vhodné zvážit změnu některých ulic na jednosměrné. Bylo domluveno, že
připraví ve spolupráci se sousedkou Radkou Hájkovou, členkou KMČ, a dalšími zde žijícími občany, návrh z
jejich pohledu vhodného řešení. Komise následně projedná a požádá příslušné orgány města o realizaci.

3.2 Alena a Roman Slámovi, Řezníčkova ulice
Paní Alena Slámová přišla s požadavkem na co největší zklidnění pravobřežní pěšiny podél Bystřičky. Je
znepokojena informací o uvažované biketrialové stezce, se kterou nesouhlasí, pokud by ohrožovala chodce a
psy na stezce. Bylo vyjasněno, že v případě námětu na biketrialovou stezku se jednalo o samostatnou trasu, s
pěšinou se nepotkávající. Její vlastní vybudování je uvažováno až po promyšlení a zpracování úprav celé této
lokality, tedy nyní není aktuální. Uvažuje se o hledaní řešení formou participativního plánování, tedy za účasti
všech, kterých se to týká, s místními občany zvláště.
Pan Roman Sláma přišel upozornit na dopravní zátěž Řezníčkovi ulice, zvláště ve vztahu s přivážením a
odvážením dětí do školy. Dále upozornil na problematiku parkování automobilů v této úzké ulici, které ztěžuji
obousměrný provoz. Doporučoval by zjednosměrnění této ulice a navazující části ulice Šafaříkovy, po křižovatku
s ulicí Purkyňovou. Byl informován, že se se tímto tématem má komise v plánu zabývat, zvážením
zjednosměrněním některých ulic v celé městské části. Pan Sláma byl požádán, zda by neprovedl průzkum mezi
obyvateli této ulice,  v jakém směru by zjednosměrnění upřednostinili.

3.3 Mgr. Miloslav Palát, ředitel školy ZŠ Řezníčkova
Pan ředitel se přišel požádat o pomoc ve věci zvýšení bezpečnosti dětí, především přecházejících z
tramvajového ostrůvku do školy. Byl informován, že KMČ se problému nevyhovujících tramvajových ostrůvků,
které jsou úzké, bez zábradlí, přechodů a bezbariérového přístupu, dlouhodobě a opakovaně věnuje. Naposledy
KMČ obdržela vyjádření Dopravního podniku (ze dne 30. 3. 2023), že trať je v havarijním stavu a do její
rekonstrukce neplánuje stavební úpravu tramvajových ostrůvků. Domluvili jsem se na požádání o doplnění
dopravního značení, umístění makety policisty a zvážení vyrobení výtvarného objektu (ve spolupráci se školou),
umístěném u vozovky, upozorňujícím na školu a děti. Pan ředitel zváží možnosti školy takový objekt připravit.



3.4 Doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D. Sousedské setkání na Bělidlech
Doc. Mgr. Pavel Šaradín, Ph.D. podal informaci o SOUSEDSKÉM SETKÁNÍ NA BĚLIDLECH, které se
uskuteční na hřišti u Bystřičky dne 27. května 2023 ve 14. hodin.  Nastínil připravovaný program a požádal o
příspěvek ve výši 25 000 Kč z rozpočtu KMČ na zabezpečení této akce. Seznámil členy komise s rámcovým
rozpočtem. Akce je organizována výborem občanů z Bělidel, je zaměřena na posilnění vzájemných vztahů mezi
občany této městské části, oživení si její historie, představení významných osobností spojených s touto
městskou částí. Komise je spolupořadatetelem a na akci jsou zváni všichni občané, sousedních městských částí
zvláště.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Oprava propadené vozovky Purkyňova - Před uzavřením

Starší požadavky

Zápis č. 1/2023 ze dne 04. 01. 2023: Vylepšení stanoviště nádob na odpad Bystrovanská/Libušina - V realizaci
Zápis č. 1/2023 ze dne 04. 01. 2023: Propadlý povrch vozovky na ulici Elišky Krásnohorské - Před uzavřením
Zápis č. 9/2022 ze dne 03. 08. 2022: Obnovení tabule Klubu seniorů - Předáno

Zápis č. 3/2022 ze dne 02. 03. 2022: Parkoviště na křižovatce Hodolanská-Lipenská - parc.č. 824/3-k.ú.
Hodolany - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Projednání finanční spoluúčasti na akcích FC Sigma Hodolany
KMČ projednala žádost předsedy oddílu FC Sigma Hodolany o finanční spoluúčast ze strany komise v celkové
výši 85 000,-
(50.000,- Kč na Setkání přátel Hodolan a Bělidel,15.000,- Kč na Letní kino, 15.000,- Kč na ,,podzimní" kino,
5.000,- Kč na ,,drakiádu")
 
 

Usnesení:
KMČ poskytne oddílu FC Sigma Hodolany na veřejně prospěšné aktivity finanční podporu ve výši 85 000,- Kč

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.2 Sousedské setkání na Bělidlech - finanční příspěvek
KMČ projednala žádost o finanční podporu akce "SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ NA BĚLIDLECH" v celkové výši 25
000,-.

Usnesení:
KMČ odsouhlasila finanční podporu akce "SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ NA BĚLIDLECH" v celkové výši 25 000,- Kč

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

5.3 Naložení s rozpočtem na rok 2023
Komise projednala následovně:

na nákup služeb a oprav, tzv. ,,provozní peníze", je k dispozici 150 000,-. Z těchto bude poskytnuta podpora na
aktivity SK Sigma Hodolany a na SOUSEDSKÉ SETKÁNÍ NA BĚLIDLECH, v celkové výši 110 000,-.
na opravy, tzv. "estetizaci", je k dispozici 300 000,-. Z těchto prostředků bude uhrazeno dopravní značení, které
zakáže vjezd cyklistů na pravobřežní pěšinu podél Bystřičky (od mostu na ulici Pavelkově, po "Tosáckou" lávku
na ulici Lermontovově). Toto máme naceněno ve výši 25 671,-. Zbytek bude použit na úpravy okolí dětského
hřiště u Bystřičky, na oplocení a případně další zkvalitnění tohoto prostoru.
na opravy komunikací, tzv.,,chodníkovné", je k dispozici 150 000,-. Z těchto prostředků budou provedeny opravy
chodníků na ulici Stará Víska.

Usnesení:
Komise rozhodla prostředky na opravy použít na pořízení dopravního značení ve výši 25 671,- a zůstatek na
úpravy okolí dětského hřiště u Bystřičky. Dále rozhodla prostředky na opravy komunikací použít na opravy
chodníků na ulici Stará Víska.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl



6.1 Žádost o sdělení stanoviska k prodeji nemovitých věcí
21. 3. jsme obdrželi žádost o sdělení stanoviska k prodeji nemovitých věcí ve vlastnictví statutárního města
Olomouce, Čj.: SMOL/068823/2023/OMAJ/MR/Zvo Olomouc, Spisová značka:
S-SMOL/063667/2018/OMAJ/Zvo. Předmětné pozemky se nachází při ulici Chelčického. 

Usnesení:
Komise nesouhlasí s prodejem z důvodu plánovaného budování obecních komunikací na těchto pozemcích.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

7 Nové požadavky

1 Instalace dopravního značení před školou na Hodolanské ulici

Požadujeme zajištění dopravního značení na ulici Hodolanské, upozorňující řidiče, že se blíží ke škole, resp. že
projíždějí okolo školy, školky. Jedná se o velice frekventovanou ulici a zvláště situace průjezdu okolo
tramvajového ostrůvku je mimořádně nebezpečná.

2 Instalace policejní makety u školy Řezníčkova

Komise požaduje pro posílení bezpečnosti především dětí u školy a školky Řezníčkova instalaci makety policisty
na Hodolanské ulici, například tohoto typu: https://www.policejni-makety.cz/o-projektu.html nebo
https://www.policejni-makety.cz/o-projektu.html v obou směrech.

8 Obecné informace

8.1 Hlášení závad
Upozorňujeme občany, že drobné závady týkající se nepořádku, osvětlení, či drobných závad je v rámci
urychlení řešení vhodné hlásit přímo na:- Webové stránky TSMO https://www.tsmo.cz/hlaseni-zavad/- Speciální
stránka města https://hlaseni.olomouc.eu- Mobilní aplikace města "Moje Olomouc"

8.2 Ukončení komise
Předseda ukončil jednání v 19.08 hod. Příští jednání KMČ se bude konat ve středu 3. května 2023 od 17.30 v
zasedací místnosti Klubu seniorů na ulici Jiráskova 9.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 4 / 2023

Datum schválení zápisu: 15. 04. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
akad. soch. Martin Lubič

Zapsal/a:
akad. soch. Martin Lubič

Ověřil/a:
Ing. Miloslav Stankuš


